

地學生「讀」的注意

對於在本地學校就讀，治安警察局及入境事務廳批發留特別許可(下稱學生類「逗留特別許可」)的外地學生退學、休學或提前完成學業的，居留及逗留事務提醒有關事宜如下事項

1. 儘量在規定的逗留期限內，不繼續使用原來以來澳門為目的之「與簽注」入境逗留本澳。
2. 逾期居留，根據法律(澳門特別行政區入境制度、逗留及許可的法律制度)第50條之規定，非居民並非因不可歸責的合理理由，如逾期居留，應處以澳門幣每日罰款(每逾期一日，罰款澳門幣100元)。
3. 逾期居留，根據法律(澳門特別行政區入境制度、逗留及許可的法律制度)第50條之規定，非居民並非因不可歸責的合理理由，如逾期居留，應處以澳門幣每日罰款(每逾期一日，罰款澳門幣100元)。

詳情請參閱本頁 <https://www.fsm.gov.mo/psp/cht/mai.html> (手續→出入境→外地學生之「逗留特別許可」)

Nota para estudantes do exterior que deixaram de frequentar o curso

Sobre as suas matrículas designadas de Polícias frequentes...

1. Deve de imediato apresentar o curso superior de ensino superior ao uso da autorização de deslocação a Macau para fins de estudo, suspensão de permanência em Macau.
2. Não pode entrar e permanecer em Macau.
3. Sancção de permanência em Macau.

Para mais informações, consulte a página eletrónica deste CPS <https://www.fsm.gov.mo/psp/cht/mai.html> (Serviços → Migração → ...)

Points to Note for Non-resident students 'No Longer Studying'

The Residence and Special Authorisation for Non-resident students who have enrolled in a higher education institute in Macao and granted Special Authorisation to Stay for Students by the Residence and Stay Affairs Department of the Public Security Force...

1. Applicants should pay attention to the following when they register study in Macao to avoid withdrawal of their Special Authorisation to Stay for Students and migration status in Macao.
2. Students should not continue to use the 'exemption for Macao', which serves the purpose of allowing them to study in Macao.
3. According to Law No. 16/2021, "Regime of Migration Control and Stay and Residence Authorisation of the Macao Special Administrative Region", non-residents who are not cause for suspension of their Special Authorisation to Stay for Students for more than 30 days are not subject to the imposition of a fine or immediate revocation of the same. However, if the non-resident has committed an administrative offence within 5 years from the date of the previous stay in Macao, he/she may be subject to the imposition of a fine or immediate revocation of the same.

For details, please refer to the website at <https://www.fsm.gov.mo/psp/cht/mai.html> (Services - Immigration - 5. Special Authorisation to Stay for Non-resident students)